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Abstract

        
By means of experimentally induced heat pain, the effectiveness of transcutaneous electrical nerve stimulation (TNS) was studied in 51 healthy volunteers. TNS produces an elevation of the lower range of sensitiveness to pain ("elevated pain threshold") and hence pain relief. The findings are compared with neurophysiological results from leads of polymodal human C-fibres and spinothalamic tract (dorsal horn) neurons. Their importance for clinical pain syndromes is discussed.


      
        
Zusammenfassung

        
Mit Hilfe experimentell ausgelösten Hitzeschmerzes wurde bei 51 gesunden Versuchspersonen die Wirksamkeit der transkutanen Nervstimulation (TNS) untersucht. TNS führt zu einer Anhebung des unteren Schmerzempfindlichkeitsbereiches (,,Schmerzschwellenerhöhung") und damit zu Schmerzlinderung. Die Befunde werden mit neurophysiologischen Ergebnissen aus Ableitungen polymodaler C-Fasern und spinothalamischer Hinterhornneurone verglichen und in ihrer Bedeutung für klinische Schmerzsyndrome diskutiert.
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